
Danske Handicaporganisationer – Svendborg 
v. formand Christian Ditlev Reventlow, Løgeskov 76, 5771 Stenstrup 
Telefon: 2967 5724, E-mail: dh-svendborg@handicap.dk 
Hjemmeside: www.handicap.dk/lokalt/svendborg 
 

16. august 2021 

DH er talerør for handicaporganisationerne og repræsenterer alle typer af handicap - fra hjerneskade og gigt til udviklingshæmning og sindslidelse. 
35 handicaporganisationer med cirka 340.000 medlemmer er tilsluttet DH. 

 

DAGSORDEN 
FU møde, DH-Svendborg 

9. august 2021 kl 17.00 – 19.00 
1. sal, Køkken 

 

 

Pkt. 1.  Fraværende 
Inge Ahl og Birgit Jensen. 
 

Pkt. 2.  Referent 
Chr. Reventlow 
 

Pkt. 3.  Godkendelse af dagsorden 
 
Beslutning 
Godkendt 
 

Pkt. 4.  Post mv til formanden 

• Mail fra Lilli Jørgensen hvor hun bl.a skriver: 
…. har du set omgørelsestal fra Ankestyrelsen i Svendborg? 46% på 
børnehandicap og 80% på voksenhandicap 
Mange af sagerne er hjemsendelser, hvor kommunen altså ikke har 
gjort deres arbejde godt nok og det betyder forlænget sagsbehand-
lingstid på omkring 1 år for hver enkelt borger. Det må DH og handi-
caprådet arbejde på at få ændret 
https://sm.dk/danmarkskort/2021 
 

• Mail fra Region Syddanmark om lukning af botilbud for 4 unge i alders-
gruppen 8-16 år i Fredericia. Der er tale om unge med behov for et 
specialiseret socialt tilbud pga. markante og ofte sammensatte pro-
blemstillinger i form af eksempelvis sociale, emotionelle, kognitive og 
psykiatrinære vanskeligheder. 
 

• Mail fra DH om Det sociale Danmarkskort. I mailen fremgår bl.a: 
 
Vi opfordrer til at I, i lokalafdelingerne, drøfter de lokale tal på børne- 
og voksenhandicapområdet, hvorvidt der er behov for en styrkelse af 
kvaliteten af sagsbehandling og i så fald, hvilke tiltag jeres kommune 
kan gøre for at løfte kvaliteten. 
  
Find Danmarkskortene her på Social- og Ældreministeriets hjemmeside 
  
Find også den samlede omgørelsesprocent for jeres kommune i notatet ’Ansæt 
en borgerrådgiver: Notat til alle afdelinger’ på DH’s hjemmeside 
  
Find generel information om Danmarkskortene og de generelle omgørelsestal 
her på DH’s hjemmeside 
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Pkt. 5.  Gennemgang af dagsorden til kommende handicaprådsmøde  

4. Høring vedr. Ankestatistik på Børn- og ungeområdet 
5. Opfølgning på høringssvar og politiske beslutninger 
6. Handicaprådets årlige dialogmøde med Byrådet 
7. Orientering om Socialafdelingens handleplan i forbindelse med BDO-

screening 
8. Tidsplan og procedure for udpegning af nyt Handicapråd 
9. Orientering fra Handicaprådet 

Beslutning 
Drøftet de enkelte punkter kort. Det aftaltes at opfordre Lilli Jørgensen til, 
sammen med Chr. Reventlow at udarbejde forslag til høringssvar vedr. anke-
statistikken. 
 
I forhold til punkt om høringssvar skal det påpeges, at den netop vedtagne 
sundhedspolitik skal forelægges handicaprådet til høring forinden vedtagelse i 
byrådet. 
 
Vedr. pkt. om Socialafdelingens handleplan henvises til vedhæftede oplæg fra 
Hasse Jacobsen, der ikke var medsendt dagsorden til handicaprådets møde. 
Oplægget indeholder krav om meget stram styring af voksenhandicapområdet 
hvilket kan vække bekymring ift inddragelse og samarbejde samt i forhold til 
restriktiv bevillingspraksis. 
 
Ift punktet om tidsplan for nyt handicapråd skal bemærkes, at den nuværende 
konstruktion med en politiker, der ikke er medlem af byrådet, ikke er i over-
ensstemmelse med reglerne. Der tages ift medlemmer til kommende handi-
capråd som forudsætning at de nuværende medlemmer af DH fortsætter. 

 
Pkt. 6.  Mødeplan for kommende møder 

 
Der er fastlagt følgende møder i Handicaprådet i de kommende måneder: 
 

• 4. oktober – forslag om FU møde d 27. september 
• 8. november på Teams vedr. handicappris. FU møde ?? 
• 29. november – forslag om FU møde d 22. november 

 
NB: Chr. Reventlow kan ikke deltage d 29. november pga møde i Ankestyrel-
sen. Suppleant skal indkaldes. 
 
Beslutning 
De foreslåede tidspunkter godkendt. Der aftaltes ikke noget formøde vedr. te-
amsmødet ift handicapprisen. Estrid gjorde opmærksom på, at der d 24.11 vil 
være uddeling af frivillighedspris mv. Hvorvidt handicapprisen 2020 og 2021 
også markeres denne dag er uklart. 
 
Lilli Jørgensen opfordres til at deltage i FU-mødet d 22. november, da hun er 
suppleant for Chr. Reventlow på handicaprådsmødet d 29. november. 
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Pkt. 7.  Opfølgning på handleplan 

 
I henhold til den handleplan, som vi vedtog for FU på Årsmødet, skal vi søge 
at afholde et bestyrelsesmøde for tilsluttede patientforeninger i efteråret 2021. 
 
På den baggrund ønskes drøftelse af tidspunkt og indhold. 
 
Det kunne være nærliggende at fokusere enten på emner, der har relation til 
kommende kommunalvalg eller på emner i relation til fx retssikkerhedsområ-
det, klagesager mv. Det skal være et tema, der er relevant for en større 
gruppe af patientforeninger. 
 
Et eventuelt tidspunkt for mødet kunne være i slutningen af oktober fx i uge 43, dvs fra 
25.10 
 
Beslutning 
Der var enighed om at der i uge 43 (evt onsdag d 27.10 eller torsdag d 28.10 
– begge fra kl ca 18.00 – 21.30) søges afholdt et bestyrelsesmøde – dvs møde 
for de handicaporganisationer, der er tilsluttet DH i Svendborg. Der blev drøf-
tet forskellige temaer for mødet: 

- Retssikkerhed 
- Værgemål og fremtidstestamente 
- Regler og praksis vedr. ydelser ift forskellige målgrupper 

 
Estrid foreslog, at hver deltagende organisation blev opfordret til komme med 
et kort oplæg om, hvilke specifikke behov medlemmerne af de enkelte organi-
sationer i særlig grad havde ønsker om støtte til – eller så som særligt udfor-
drende for deres medlemmer. Dette med det formål at danne grundlag for en 
fremadrettet dialog om samarbejde. 
 
Det aftaltes at Chr. Reventlow kontakter de enkelte organisationer og hører 
om interesse for at medvirke. Og tilsvarende skal der undersøges om rele-
vante oplægsholdere + lån af lokaler, evt Grønnemoseværkstedet. 
 
Mødet er ikke målrettet det aktuelle kommunalvalg og der forventes ikke poli-
tisk deltagelse. Målet med mødet er at få (gen)startet eller fornyet samarbejde 
mellem de forskellige handicaporganisationer i kommunen. 
 

Pkt. 8.  Eventuelt 
 
Poul Larsen bemærkede at der ikke længere er behov for at dagsorden og re-
ferater tilsendes til ham i særskilt pdf-format, idet hans PC nu kan læse alm. 
Word-filer. 
 

 
 
Chr. Reventlow 
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